
Zápisnica  č. 5 
zo zasadnutia finančnej komisie pri MsZ v Michalovciach zo dňa 19.08.2020 

 
 
konané: v zasadačke MsR na MsÚ v Michalovciach o 14.30 hod. 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
Program rokovania komisie: 
 

1. Otvorenie 
2. Vyhodnotenie rozpočtu MsKS za I. polrok 2020 
3. Vyhodnotenie rozpočtu TaZS mesta Michalovce za I. polrok 2020 
4. Monitorovacia správa k rozpočtu mesta Michalovce za I. polrok 2020 
5. Zmena rozpočtu mesta Michalovce na rok 2020-RO č. 3 
6. Rôzne aktuálne záležitosti 

 
 
K bodu 1: 
 
Rokovanie otvoril a viedol Ing. Jozef Sokologorský, predseda FK. Do programu rokovania 
komisie bol mimoriadne zaradený bod Návrh na prijatie návratnej finančnej výpomoci. 
 
 
K bodu 2: 
    
      Materiál k bodu 2 – vyhodnotenie rozpočtu  MsKS za I. polrok 2020  predniesla PhDr. 
Milada Tomková, riaditeľka MsKS.  
     Mestské kultúrne stredisko v Michalovciach je kultúrno-spoločenským zariadením Mesta 
Michalovce. Je príspevkovou organizáciou, ktorej zriaďovateľom je Mesto Michalovce a na 
rozpočet zriaďovateľa je zapojená príspevkom. 
     Rozpočet MsKS na rok 2020 bol zostavený podľa príjmov a výdavkov a to v zmysle zákona 
č. 310/2016 Z.z., ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 523/2004 Z.z. o rozpočtových pravidlách 
verejnej správy, učinný od 1.1.2018, ktorý v § 24 ods. 1 definuje, že príspevková organizácia 
hospodári podľa svojho rozpočtu príjmov a výdavkov. 
     MsKS malo schválený rozpočet na rok 2020 uznesením č. 80. Nakoľko v priebehu 1. 
polroka 2020 došlo k zásadným zmenám v súvislosti s nepriaznivým vývojom 
epidemiologickej situácie z dôvodu vzniknutého ochorenia COVID-19 boli v MsKS prijaté 
opatrenia na základe verejnej vyhlášky č. OLP/2405/84443, ktorou bolo oznámené vydanie 
rozhodnutia o nariadení opatrenia pri ohrození verejného zdravia podľa § 48 ods. 4 písm. d) 
zákona č. 355/2007 Z. z. o ochrane, podpore a rozvoji verejného zdravia a o zmene 
a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov a následne na základe opatrenia 
č. OLP/2731/2020, ktorým sa zakazuje všetkým fyzickým a právnickým osobám organizovať 
a usporadúvať hromadné podujatia športovej, kultúrnej, spoločenskej či inej povahy, ktoré 
majú vplyv aj na zmenu rozpočtu príjmov a výdavkov. Na základe odporúčania zriaďovateľa 
boli prijaté opatrenia na základe, ktorých bola zmena rozpočtu pripravená tak, že nepriaznivý 
stav by mal pretrvávať do 31.12.2020 čo bolo zohľadnené pri I. zmene rozpočtu na rok 2020.  
       
Radovan Geci, člen FK: Ktoré najviac ziskové činnosti ste museli prerušiť?  
PhDr. Milada Tomková, riaditeľka MsKS: Jedna sa o kino, nepremietali sa filmy od 
10.3.2020-1. 6.2020. Premierové filmy, ktoré mali byť v mesiaci júl a august 2020 Sinemax 



premietať nepustil. Museli sme preložiť aj komerčné aktivity, koncerty divadla na september 
a október, ale nevieme, čo nás čaká.  
Ing. Jozef Sokologorský, predseda FK: Naša príspevková organizácia nie je zriadené, aby 
vykazovala zisk, no v tabuľke č. 15 na strane 20 mate uvedené príjmy a výdavky podľa 
jednotlivých úsekov.  
 
Členovia FK berú uvedené Vyhodnotenie rozpočtu MsKS Michalovce za I. polrok 2020 na 
vedomie.  
 
Za: 5 z 5 prítomných 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
     
K bodu 3:  
 
     Materiál vyhodnotenia rozpočtu TaZS mesta Michalovce za I. polrok 2020 predniesol Ing. 
Miroslav Čornej,  námestník  prevádzkového úseku TaZS.  
     Činnosť príspevkovej organizácie TaZS mesta Michalovce v 1. polroku 2020 je v súlade so 
schváleným rozpočtom príjmov a výdavkov na rok 2020, ktorý bol schválený MsZ Michalovce 
dňa 27.11.2019 uznesením č. 79. 
     Na zabezpečenie vyrovnanosti rozpočtu bol schválený transfer (príspevok) na bežné 
výdavky vo výške 3 925 646,- €. Dňa 30.6.2020 bola uznesením MsZ č. 121 schválená 1. 
zmena rozpočtu. 
      V rámci rozpočtu TaZS mesta Michalovce zabezpečujú služby, ktoré sú v plnom rozsahu 
prepojené na úlohy a potreby mesta. Z uvedeného vyplýva, že strednodobý výhľad a rozsah 
činnosti organizácie sa odvíja v prvom rade od potrieb mesta. Okrem zabezpečenia potrieb 
mesta, ktoré boli a ostanú prioritné, organizácia využíva priestorové, technické a personálne 
kapacity na poskytovanie odplatných služieb iným organizáciám a občanom mesta. 
      
Členovia FK berú uvedené Vyhodnotenie rozpočtu TaZS mesta Michalovce za I. polrok 2020 
na vedomie.  
 
Za: 4 z 5 prítomných 
Proti: 1 z 5 prítomných 
Zdržal sa: 0 
 
 
K bodu 4:  
 
       Materiál k bodu 4 - Monitorovaciu správu k rozpočtu mesta Michalovce za I. polrok 2020  
predniesla Ing. Oľga Bereznaninová, vedúca FO.  
      Monitorovacia správa k rozpočtu za I. polrok 2020 je spracovaná v súlade s metodickým 
pokynom Ministerstva financií SR č. 5238/2004-42 a jeho dodatkov. Monitorovanie rozpočtu 
slúži na sledovanie vecného a finančného plnenia programovej štruktúry, cieľov 
a merateľných ukazovateľov. 
     Rozpočet Mesta na rok 2020 bol schválený MsZ dňa 27.11.2019. V I. polroku došlo k dvom 
zmenám rozpočtu a to úpravou  MsZ dňa 25.2.2020 a 30.6.2020. 



     Plnenie príjmov a čerpanie výdavkov je spracované v tabuľkovej forme, zároveň je 
spracované aj priebežné hodnotenie programového rozpočtu. V I. polroku 2020 boli bežné 
príjmy naplnené na 53,42 %, bežné výdavky boli čerpané na 40,88 %. Kapitálové príjmy boli 
splnené na 53,15 %, kapitálové výdavky boli čerpané na 1,52 %. Príjmové finančné operácie 
boli plnené na 21,79 % a výdavkové operácie boli čerpané na 79,36,29%. 

 
Radovan Geci, člen FK: Aké opatrenia (úspory) mesto prijalo s ohľadom na COVID 19? Aké 
opatrenia sa prijali čo sa týka športovej činnosti. 
Ing. Oľga Bereznaninová, vedúca odboru finančného: Čo sa týka vývoja pandémie, 
opatrenia boli prijaté v  RO č. 2 v mesiaci jún 2020, kde boli upravené príjmy aj výdavky.  
Mesto znížilo výdavky na mzdy, opravy,  služby  a výdavky ostali v nevyhnutnom plnení. 
Znížili sme aj príspevky pre príspevkové organizácie. Čo sa týka dotácií mesto neznížilo 
dotácie do žiadnych oblasti. Zo stany vedenia mesta bola prijatá úloha, kde sa mali osloviť 
dotknuté subjekty či dané projekty budú v roku 2020 realizovať. Následne došlo k  
vyhodnoteniu žiadosti a na základe vyhodnotenia došlo znova k prehodnoteniu poskytnutia 
dotácií.  Tam, kde je  Mesto zakladateľ MFK, HK Dukla  Ingema mesto do rozpočtu 
nezasahovalo. Treba však rozlišovať čo je schválený rozpočet a čo je skutočné vyplácanie 
dotácie. Dotácia sa vypláca v splátkach a ak sa súťaž neuskutoční, tak sa dotácie neposkytne. 
Poskytnutie dotácie podlieha prísnemu zúčtovaniu.   
Ing. Jozef Sokologorský, predseda FK: Mesto neznižovalo dotácie do športu, celkové 
vyplácanie dotácie a čerpané bude až v 2. polroku 2020, cez schvaľovanie v komisiách.  
 
Členovia FK berú uvedenú Monitorovaciu správu k rozpočtu mesta Michalovce za I. polrok 
2020  na vedomie.  
 
Za: 5 z 5 prítomných 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
   
 
K bodu 5:  
      
     Materiál k bodu 5 – Rozpočtové opatrenie č. 3 predniesla Ing. Oľga Bereznaninová, vedúca 
FO.  Zmena rozpočtu Mesta na r. 2020 rozpočtovým opatrením č. 3 je predložená v súlade so 
zákonom č. 583/2004 Z.z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy v zn. n.p.. V tejto 
zmene dochádza k úprave príjmov a výdavkov, pričom navrhovaným rozpočtovým opatrením 
je celkový rozpočet Mesta, vrátane finančných operácií vyrovnaný. Rozdiel medzi príjmami 
a výdavkami bežného a kapitálového rozpočtu po úpravách sa nemení a predstavuje schodok 
vo výške 1 655 725 €. Príjmové a výdavkové finančné operácie sa nemenia. 
 
Ing. Michal Kanca, člen FK: Čo je v sume 55 327 € pre dopravcu,  keď autobusy jazdili v roku 
2020 v obmedzenom režime? 
Ing. Oľga Bereznaninová, vedúca odboru finančného: Ide o doplatok za rok 2019. V roku 
2019 sa zvyšovala minimálna mzda, odvodové povinnosti, aj príplatky za odpoludňajšie 
zmeny. Bol zvýšený aj počet najazdených km a s tým súvisiace PHM a odpisy. Od 1.1.2019 
bola podpísaná nová desať ročná zmluva, kde sa s dopravcom dohodla podmienka zakúpenia 
nízko podlažných autobusov.  
Radovan Geci, člen FK: 11 % navýšenie pre autodopravcu je veľa. Súkromný investor sa 
nezapojil do eurofondov, kde mohol získať 85% na nákup techniky.  



Ing. Jozef Sokologorský, predseda FK: Klesá počet prepravených, púšťame veľa prímestských 
autobusov do mesta. 
Radovan Geci, člen FK: Zmena rozpočtu zvýšenie o 40 000 € je pri výstavbe cestnej svetelnej 
signalizácie ul. Hollého-Sládkoviča neprípustná.  
PhDr. Ing. Mirko Gejguš, PhD., člen FK: Dajme návrh, aby doplnili materiál o technické 
zdôvodnenie, doplnili rozpočet po položkách, ktorých sietí sa to týkalo a v akom rozsahu.   
 
Členovia FK berú uvedené rozpočtové opatrenie č.3  na vedomie a prijali stanovisko, ktorým 
odporúčajú mestskému zastupiteľstvu schváliť RO č. 3 doplnené pri rozpočtovej položke 
výstavba cestnej svetelnej signalizácie ul. Hollého-Sládkoviča o podrobné technické 
zdôvodnenie a položkovitý rozpočet k navýšeniu rozpočtu o 40 000 €. 
 
Za: 4 z 5 prítomných 
Proti: 1 z 5 prítomných 
Zdržal sa: 0 
 
 
K bodu 6 : 
 
     Materiál k bodu 6 – Návrh na prijatie návratnej finančnej výpomoci predniesla Ing. Oľga 
Bereznaninová, vedúca FO.  V súvislosti s negatívnym vývojom hospodárenia obcí a VÚC v r. 
2020 ovplyvneným predovšetkým pandémiou ochorenia COVID-19 má vláda SR záujem 
kompenzovať výpadok príjmov subjektom územnej samosprávy. Reagujúc na výrazný pokles 
výberu dane z príjmov fyzických osôb v nadväznosti na schválené uznesenie vlády R č. 494 
z 132.8.2020 budú poskytované bezúročné návratné finančné výpomoci subjektom územnej 
samosprávy na výkon ich samosprávnych pôsobení. 
      Návratná finančná výpomoc sa poskytne na základe žiadosti Mesta maximálne do výšky 
výpadku dane z príjmov fyzických osôb za rok 2020 podľa prognózy MR SR z júna 2020. Pre 
mesto Michalovce je to výpadok vo výške 850 274 €. Prijaté prostriedky z NFV možno použiť 
na kompenzáciu výdavkov vyčerpaných subjektom v priebehu roka 2020. Žiadosť o NFV je 
potrebné predložiť do 31. októbra 2020, na základe ktorej bude uzatvorená zmluva medzi 
MF SR a Mestom. Finančné prostriedky môžu byť použité do konca r. 2020 výlučne na účel 
financovania výkonu samosprávnych pôsobností nehospodárskeho charakteru. Mesto 
zároveň zodpovedá za to, že prijatím NFV nebudú prekročené limity dlhu a dlhovej služby 
vyplývajúce z § 17 zákona č 583/2004 Z.z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy 
v zn.n.p.. Z dôvodu negatívneho vývoja rozpočtu samospráv ovplyvneného pandémiou 
ochorenia COVID-19 je stanovený odklad prvej splátky do roku 2024 a NFV sa spláca po dobu 
štyroch rokov, teda posledná splátka je v r. 2027.  
 
Radovan Geci, člen FK: Ako je to s kontokorentom? Ak by nám NFP schválili nemusíme 
čerpať kontokorent? 
Ing. Oľga Bereznaninová, vedúca odboru finančného: Mesto nečerpalo úver, bez pokuty 
môžeme zmluvu vypovedať s výpovednou dobou.   
 
Členovia FK berú uvedený Návrh na prijatie návratnej finančnej výpomoci na vedomie 
a prijali stanovisko, ktorým odporúčajú mestskému zastupiteľstvu schváliť  prijatie návratnej 
finančnej  výpomoci. 
 
Za: 5 z 5 prítomných 



Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
 
     Členovia FK si dohodli termín zasadnutia FK v mesiaci november na 18.11.2019 (streda ﴿ 
o 14,30 hod.  
Program zasadnutia FK bol vyčerpaný, predseda komisie poďakoval prítomným a prizvaným 
za účasť a zasadnutie ukončil. 
 
V Michalovciach, 19.08.2020 
 
Zapísala : Ing. Dana Janošová 
 
 
          Ing. Jozef Sokologorský 
        predseda finančnej komisie 


